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Nr. 7024  din 21.12.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 21 decembrie  2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 298/15.12.2023 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în şedinţa ordinară pentru data de 

21.12.2023, ora 12.00. 
PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, BÎTA VALERIU-AUREL, CÎMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, ANDONE TEODOR, TODEA MARIA, GLIGA 

IOAN, ONOFREI DANIELA, MĂRCUŞ IOAN, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL  şi URBAN 
WALTER-MICHAEL. 

ABSENŢI: MARIAN TEODOR – RAUL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamna inspector Lepădat Loredana şi doamna consilier personal al primarului Cinca 

Laura. 
Doamna secretar general al u.a.t. Batoş - sunt prezenţi 12 consilieri, astfel, potrivit 

OUG nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. Toate punctele 

înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite de documentele prevăzute de Codul administrativ.  
În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 28.11.2023, dacă sunt 
completări, modificări, adăugiri? 

Doamna consilier Onofrei Daniela -în procesul verbal al şedinţei în unele locuri 

este trecut ca absent domnul consilier Marian în loc de domnul consilier Mărcuş. Vă rog 
să corectaţi.  

Doamna secretar general – se vor efectua corecturile necesare, dacă mai sunt 
modificări? se supune la vot procesul verbal cu modificările aduse şi se votează în 
unanimitate cu 10 voturi pentru, 2 abţineri (Tămăşan, Mărcuş) şi 1 absent (Marian) . 

 Domnul primar solicită suplimentarea ordinii de zi cu două puncte: 

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoș pe 
anul 2023. 

2. Proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării devizului general pentru 
obiectivul de investiţii “ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE PRIN 
APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

Se supune la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectele de hotărâre, cine este 
pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează în unanimitate cu 12 voturi pentru şi 1 absent ( 
Marian).  

Doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi cu modificările aduse  
(suplimentările fiind nr. 6 şi 7 al ordinii de zi, nu avem punctul Cereri şi punctul Diverse 

va fi nr. 8). 

Se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? Împotrivă? Abțineri?  
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O R D I N E     D E    Z I 

 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei  nr. 1 la HCL 65/2023. 
2. Proiect de hotărâre privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a 

pădurilor pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 
3. Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii şi a 

Organigramei aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, 

judeţul Mureş. 
4. Proiect de hotărâre privind completarea art. 3 al Hotărârii Consiliului 

Local Batoş nr. 55/2023. 
5. Proiect de hotărâre privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei 

Batoş nr. 297/12.12.2023 privind aprobarea rectificării bugetului local al 

comunei Batoş pe anul 2023. 

6. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoș 
pe anul 2023. 

7. Proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării devizului general pentru 
obiectivul de investiţii “ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE 
PRIN APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

8. Diverse.  
 

Punctul 1. 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei  nr. 1 la HCL 65/2023. 
 

 Doamna secretar general Macarie Marcela - este vorba despre hotărârea prin care 
s-au aprobat impozitele şi taxele locale, după cum ştiţi, aţi hotărât să nu se încaseze taxa 
de curăţenie la taxa la cămine şi s-a hotărât numai pentru închirierea căminelor la nunţi 

şi a rămas taxa stabilită pentru înmormântări, botezuri, iar propunerea noastră este să 
se scoată taxa de curăţenie şi pentru acestea, dacă la închirierea pentru nunţi nu există.  

 Domnul consilier Abos Ferencz – este ceva normal. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 12 voturi pentru, 1 absent (Marian).  

Se adoptă hotărârea nr. 76 din 21.12.2023 modificarea Anexei  nr. 1 la HCL 
65/2023.  

 
Punctul 2. 
2. Proiect de hotărâre privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a pădurilor 

pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 

 Domnul viceprimar Gliga Ioan – după cum ştiţi, la fel ca în fiecare an, suntem 

obligaţi pentru a înfiinţa fondul de accesibilizare a pădurilor şi avem adrese de la 
Ocoalele Silvice Răstoliţa şî Lunca Bradului, fondul de accesibilizare se constituie de la 

1-10 % din valoarea masei lemnoase vândute din tăieri principale şi accidentale, nu 
rărituri sau lemn populaţie, propunerea este să rămână 1% şi anul acesta.  
 Doamna secretar general Macarie Marcela – hotărârea când se va dopta se va 

comunica tuturor ocoalelor la care avem în administrare fond forestier. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 12 voturi pentru, 1 absent (Marian).  

Se adoptă hotărârea nr.77 din 21.12.2023 privind înfiinţarea fondului de 
accesibilizare a pădurilor pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 

 



Punctul 3.  

3. Proiect de hotărâre modificarea statului de funcţii şi a Organigramei  
aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, judeţul Mureş. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – este vorba despre reducerea cu trei 

posturi, conform comunicării Instituţiei Prefectului, avem un număr de 27 posturi 
aprobate şi un post excepţie şofer microbuz şcolar plus 3 posturi pentru poliţie locală, 
care nu există înfiinţat. Conform organigramei şi statului de funcţii, aveam până acum 

30 posturi înfiinţate, ceea ce presupune obligatoriu să ne diminuăm numărul cu 3 
posturi. S-a propus reducerea posturilor vacante, respectiv două posturi de muncitor şi 

un post de referent personal contractual, având la ora actuală un acord cu Asociaţia Văii 
Mureşului pentru efectuarea auditului în cadrul U.A.T.-ului, propunem transformarea 
Compartimentului de audit în Compartiment Resurse Umane şi Registratură, cu 

transformarea postului de auditor în inspector superior clasă 1 studii superioare. Este 
obligatoriu ca în cadrul instituţiei să existe post de resurse umane şi registratură, de 

fiecare dată când am avut promovări, concursuri, modificări ale organigramei, după 
comunicarea actelor au venit circularele şi mesajele de la ANFP că nu am înfiinţat postul 
de resurse umane. După cum bine ştiţi, avem ordonanţa care ne interzice organizarea de 

concursuri şi pe anul 2024, deci postul va rămâne vacant în cadrul organigramei de 
resurse umane, la fel cum sunt şi cele care există la ora asta, concursul putându-se 
organiza doar pentru posturile unice, adică atribuţiile postului respectiv să nu existe în 

fişa postului a niciunui angajat din cadrul primăriei. 
 Domnul consilier Marcuş Ioan – compartimentul ăsta de resurse umane nu poate fi 

cumulat de o persoană? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – trebuie să ai persoană care să îţi fie 
angajată pe resurse umane, legea aşa te obligă, bine-nţeles că nu poţi să ai delegat, la 

ora actuală sunt delegate atribuţiile, că le exercită altcineva, dar trebuie să ai om care să 
se ocupe de aşa ceva şi el, la rândul lui putând prelua atunci şi alte atribuţii. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – posturile sunt blocate, dar prin transfer se 
poate ocupa postul. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – trebuie să faci propunere ca să îţi 

vină, să lansezi postul şi să ai acordul ambelor părţi. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – la muncitori, ce se întâmplă cu muncitorul care e 
venit de la altă firmă, de ce desfiinţăm postul de muncitor? 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – el rămâne până la terminarea 
contractului, se desfiinţează un post vacant, posturi vacante există pe fiecare 

compartiment, să ne bucurăm că nu sunt ocupate toate şi trebuie să reduci din 
personal, că am avut situţie. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 12 voturi pentru, 1 absent (Marian).  
Se adoptă hotărârea nr.78 din 21.12.2023 privind modificarea statului de 

funcţii şi a Organigramei aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, 

judeţul Mureş. 

 

Punctul 4. 
4. Proiect de hotărâre privind completarea art. 3 al Hotărârii Consiliului Local 

Batoş nr. 55/2023. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – este vorba despre Asociaţia Sportivă “Viitorul 

Batoş”, la momentul adoptării hotărârii nr. 55/2023, ei nu au solicitat decontarea mai 
multor produse de care ei au nevoie pentru a funcţiona în condiţii cât mai bune. În noua 



cerere au menţionat cheltuielile pe care au nevoie să le deconteze şi este necesar să fiţi 

de acord cu ceea ce au solicitat dânşii. 
 Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – bineînţeles, oricum e în cadrul sumei 
aprobate şi nu o pot folosi. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 12 voturi pentru, 1 absent (Marian).  

Se adoptă hotărârea nr.79 din 21.12.2023 privind completarea art. 3 al Hotărârii 

Consiliului Local Batoş nr. 55/2023. 
 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei Batoş 
nr. 297/12.12.2023 privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei 
Batoş pe anul 2023. 

 
 Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate.  
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 12 voturi pentru, 1 absent (Marian).  
Se adoptă hotărârea nr.80 din 21.12.2023 privind validarea  Dispoziţiei  

Primarului comunei Batoş nr. 297/12.12.2023 privind aprobarea rectificării 

bugetului local al comunei Batoş pe anul 2023. 

Punctul 6. 

6. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoș pe 

anul 2023. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează în unanimitate, cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian).  
Se adoptă hotărârea nr.81 din 21.12.2023 privind rectificarea Bugetului Local al 

Comunei Batoș pe anul 2023. 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării devizului general pentru 

obiectivul de investiţii “ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE PRIN 

APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – şi în şedinţa anterioară am avut un punct pe 
ordinea de zi referitor la acest obiectiv. Am depus documentaţia necesară la Agenţia 

pentru Mediu, în vederea obţinerii avizelor necesare obţinerii autorizaţiei de construire, 
însă Mediul ne-a cerut o autorizaţie de la SGA, în alte judeţe unde proiectantul nostru a 
mai depus proiecte nu s-a cerut aşa ceva, însă în judeţul Mureş a solicitat suplimentar 

să avem şi autorizaţie de la SGA, aşadar avem nevoie de o sumă pentru a se întocmi 
documentaţia în vederea obţinerii acestei autorizaţii. 

 Domnul consilier Mărcuş Ioan – dar până la urmă cum va funcţiona? Ca şi 
serviciu? 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – este o platformă cu aport voluntar, dacă cineva 

are de demolat o construcţie, poate duce acolo ceea ce rezultă din demolări, este un 
concasor, se concasează şi se poate folosi în alt scop, sau chiar şi pet-uri se pot colecta, 

este un container frigorific pentru animale decedate, unde se pot păstra până vor fi duse 
la incinerat. 
 Domnul consilier Mărcuş Ioan – va fi o persoană angajată pentru administrare? 



 Domnul primar Cotoi Dumitru – nu este prevăzut, dar sigur va fi nevoie, sunt 

utilaje, responsabilităţi, cineva trebuie să gestioneze tot, dar cum noi avem muncitorii de 
la gospodărie comunală se va găsi cineva care va putea gestiona. 
 Domnul consilier Mărcuş Ioan – este problema aceasta care a apărut acum cu 

returo şi în localităţile mici unde comercianţii nu îşi pot permite să achiziţioneze 
instalaţiile acelea de returnare, acolo se dă atribuţia consiliului local să înfiinţeze un 
punct de colectare pentru pet-uri, altfel comercianţii vor ajunge să nu mai poată 

comercializa în lipsa acelui aparat care îţi dă un bon. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian).  
Se adoptă hotărârea nr. 82 din 21.12.2023 pentru aprobarea actualizării 

devizului general pentru obiectivul de investiţii “ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE 

COLECTARE PRIN APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 
 

Punctul 8. 

8. Diverse.  

1. Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel 

2. Doamna consilier Onofrei Daniela 

3. Domnul consilier Mărcuş Ioan 

 

 1. Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – suntem pe punctul de a încheia un 
an nu tocmai uşor, în cazul meu poate şi datorită vârstei mele, în prag de sărbători vă 

urez Sărbători fericite, cu pace, un An Nou bun, cu sănătate, haideţi să insuflăm 
încredere oamenilor cu care ne întâlnim sau cu care avem discuţii, în special persoanelor 
care considerăm că au nevoie de un sprijin măcar moral din partea noastră. 

 2.Doamna consilier Onofrei Daniela – toţi copiii vor primi pachete de Crăciun, 
chiar dacă nu sunt înscrişi la şcolile din comună? 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – vor primi toţi copiii de la 0-14 ani, la fel ca şi până 

acum. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – nişte cetăţeni au ridicat o problemă cu 

indicatoarele montate în Cuşma, că sunt două stop-uri, să vedeţi puţin care e problema 
acolo.  
 Domnul primar Cotoi Dumitru – am fost azi dimineaţă până acolo şi mi se par în 

regulă, unul dintre ele într-adevăr este interpretabil, dar e montat cu avizul poliţiei, noi 
am primit avizul poliţiei la momentul depunerii proiectului şi în proiect aşa e prevăzut. 

Ce nu există în proiect şi chiar voi cere expres, în curbă la Marin, dincolo de Pantea Ilie, 
neapărat va trebui să punem o oglindă, iar cu celălalt stop de la Costi vom vedea dacă nu 
cumva este întors. 

 3.Domnul consilier Mărcuş Ioan – pe marginea asfaltului se va pune umplutură? 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – acostament, când toarnă stratul doi de asfalt. 
 Domnul consilier Mărcuş Ioan – am mai spus în urmă cu ceva timp să alocăm 

nişte bani pentru oamenii cu copii care au nevoi, este un caz, nu dau nume acum, unde 
cheltuielile sunt foarte mari cu recuperarea copilului şi ar trebui să îi ajutăm că până la 

urmă copiii sunt viitorul, nu ştiu exact, să prevedem în buget sau să depună părinţii o 
cerere? 

 Domnul primar Cotoi Dumitru -  ar fi bine să vină până la mine şi împreună cu 

doamna asistent social să avem o discuţie, să vedem ce se poate face. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – pentru anul viitor, nu putem să 

prevedem o sumă în buget încă de la începutul anului pentru astfel de situaţii? 



 Doamna inspector Lepădat Loredana – aici un ajutor de urgenţă ar merge, trebuie 

discutat la asistenţă social, cred că este şi un regulament. 
 Domnul consilier Mărcuş Ioan – voiam să reiau şi discuţia cu depozitarea, ar 
trebui luat în calcul acest lucru, să se înfiinţeze un automat de preluare pet-uri, la 

societăţi li se dă posibilitatea să facă un fel de prelucrare primară. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – poate putem prevede să cumpere chiar 
consiliul local un astfel de automat. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – mi-am notat, o să mă documentez şi poate cei de 
la Mediu o să îmi spună mai amănunţit. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – aşa cum spunea şî domnul Tămăşan, ne 
apropiem de încheierea unui an cu probleme, cu bune, cu mai puţin bune, dar important 
e să fim sănătoşi şi vreau să vă mulţumesc pentru buna colaborare, am reuşit, mai mult 

sau mai puţin, să facem ceva pentru locuitorii comunei Batoş, vreau să mulţumesc 
Consiliului Local, aparatului primăriei, tuturor colaboratorilor, şcolii, poliţiei, cabinetelor 

medicale, cabinetului veterinar şi tuturor colaboratorilor cu care avem contracte. Vă urez 
să aveţi parte de sănătate, să petreceţi sărbătorile cu cei dragi şi să ne întâlnim anul 
viitor, care va fi un an şi mai plin, sănătoşi, că restul le-om duce. Vreau să vă spun că 

săptămâna trecută am avut o întâlnire cu reprezentanţii firmei “Liliac”, domnul Bec l-a 
împuternicit pe domnul Miron să îmi comunice că a luat hotărârea de a se muta la 
Batoş, ceea ce este un lucru benefic pentru comuna noastră. 

 Domnul preşedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 
ordinea de zi au fost epuizate, vă mulţumesc pentru prezenţă şi declar închise lucrările 

şedinţei Consiliului local Batoş. 
 

               PREŞEDINTE DE SEDINŢĂ 

                           CONSILIER                                      Contrasemnează, 
                             Gliga Ioan                   SECRETAR GENERAL, 

                                                                                      Macarie Marcela 


